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Vågkraft i Stockholms ström
Rapport kring svenskarnas syn på vågkraft och andra 
alternativa energikällor.
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Vågkraft

Vågkraften är en av flera möjliga lösningar och 
kan få stor betydelse för Sveriges framtida 
elproduktion. Enbart i Östersjön finns en potential 
som motsvarar drygt hälften av den el som 
samtliga svenska hushåll förbrukar under ett år. 
Vågkraftstekniker kan delas upp i flera olika 
kategorier beroende på hur man utvinner energi 
från vågor, antingen ur havets bottenvågor eller 
ytvågor. Fortum deltar i forskningen kring båda 
teknikerna. Vågkraft från ytvågor undersöks i 
Sverige i samarbete med Uppsala universitet och 
i Portugal undersöks utnyttjandet av bottenvågor 
i samarbete med det finska företaget AW-Energy. 
Vågkraften har flera fördelar. En är att 
nyttjandegraden för vågkraft ligger på mellan 35 
och 50 procent, motsvarande grad av nyttjande 
för vindkraft är 25 till 30 procent.

Energimyndigheten har beviljat investeringsstöd till 
den planerade fullskaliga vågkraftparken utanför 
Smögen, som Fortum och Seabased Industry
ansökan om. Huvudförhandlingar i miljödomstolen 
har hållits och domen meddelas den 24 juni 2010. 
Ansökan ligger nu hos EU. 
Med hjälp av demonstrationsprojektet  på
västkusten kan Fortum utveckla vågkraften till ett 
betydande energislag inom Europa. 



Sammanfattning undersökning

I samband med Love Stockholm visar Fortum upp sin 
satsning på vågenergi. Kopplat till att vågbojen visas, 
presenteras en undersökning av United Minds bland 
drygt 1 000 svenskar. Av dem är ungefär 230 
boendes i Stockholm.
Undersökningen visar att svenskarna gärna ser en 
ökad satsning på vågkraft. Nära 40 procent tycker att 
det borde satsas mer på vågenergi. 
Stockholmarna är mest positiva i landet till 
vågkraftproduktion i hemkommunen. Undersökningen 
visar att sju av tio stockholmare är positiva till att 
vågkraft produceras i hemkommunen. 
.
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Vågkraften upplevs idag som ett alternativ till både 
solenergi och vindkraft, när det gäller miljövänlighet. 
Nästan 40 procent av Stockholmarna anger vågkraft
som en av de mest miljövänliga energikällorna. I 
undersökningen är det också tydligt att de flesta är 
missnöjda med utbyggnadstakten när det gäller 
förnybar energiproduktion i Sverige. Nästan 70 
procent av de som bor i Stockholmsområdet tycker 
att takten har varit för långsam..
Nästan fyra av tio är mycket positiva till att blir ett 
vind- eller vågkraftverk i den egna kommunen. 
Oavsett var man bor i Sverige så föredrar man att 
vågkraftsproduktionen sker på västkusten. 
Enligt svenskarna bör staten fortsätta sin satsning på
forskning och utveckling när det gäller vågkraften. 
Nästan 20 procent säger att man skulle välja förnybar 
energi och att detta styr valet av elleverantör. Lägger 
man till viss påverkan på valet är man uppe  i nära 60 
procent.
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Sex av tio vill välja förnybar energi

Nästan 60 procent svarar att  
det har stor eller viss inverkan 
på valet av elleverantör, ifall 
det går att välja förnybar 
energi.

Fråga: Som energikonsument har du möjligheten att välja förnybar energi redan idag. Hur stor inverkan har det på ditt val 
av elleverantör?
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Stort stöd för att satsa på vågkraft

Undersökningen visar också på
att svenskarna gärna ser en ökad 
satsning på vågkraft. 
Nära 40 procent tycker att det 
borde satsas mer på vågenergi.

Fråga: Vilka av nedanstående energislag tycker du att Sverige borde satsa mer på
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Vågkraft anses vara en miljövänlig energikälla

Vågkraften upplevs idag som 
ett tydligt alternativ till både 
solenergi och vindkraft , när 
det gäller miljövänlighet.
Nästan 40 procent av 
Stockholmarna anger vågkraft
som en av de mest 
miljövänliga  energikällorna.

Fråga: Vilka energikällor tror du är mest miljövänliga?
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Vågkraft lika populärt som vindkraft
Om man jämför  utbyggnaden 
av de mest populära alternativa 
energikällorna är vågkraften
nästan lika populär som 
vindkraften. 
Män är lika positiva till  
utbyggnaden av vågkraft som 
vindkraft.

Fråga: Vilken är din inställning till svensk utbyggnad av följande energikällor?
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Nästan 70 procent av stockholmarna vill öka takten

I undersökningen är det 
också tydligt att de flesta är 
missnöjda med utbyggnads-
takten när det gäller förnybar 
energiproduktion i Sverige. 
Ungefär 65 procent av de 
som bor i Stockholmsområdet 
tycker att takten har varit för 
långsam.

Fråga: Vad tycker du om utbyggnadstakten av förnybar energiproduktion i Sverige?
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I Stockholm föredrar man vågkraft framför vindkraft

Personer som bor i 
Stockholm är mer positiva till 
att  det blir ett vågkrafttverk i 
kommunen, än ett 
vindkraftsverk.
Nästan fyra av tio är mycket 
positiva till att blir ett vind-
eller vågkraftverk i den egna 
kommunen.

Fråga: Skulle du vara positiv eller negativ till att ett energibolag placerade vindkraftverk /vågkraftverk i din kommun?
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Västkusten bäst, tycker både Göteborgare och Stockholmare

Oavsett var man bor i Sverige 
så föredrar man att vågkrafts-
produktionen sker på
västkusten. 
Även Göteborgarna är 
positiva till detta.

Fråga: Om du fick välja, var tycker du att vågkraftsproduktion i Sverige ska ske?
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Satsa vidare på forskningen

Enligt svenskarna bör 
staten fortsätta sin satsning 
på forskning och utveckling 
när det gäller vågkraften.

Fråga: Vad anser du att staten borde satsa på för att öka utbyggnaden av vågkraft i Sverige?



Om undersökningen
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Metod

Undersökningen är baserad på svaren från ett 
kvoterat slumpmässigt urval av 1 031 svenskar 
mellan 18 och 80 år.

Demografiskt representerar urvalet Sveriges 
befolkning utifrån variablerna kön, ålder och 
geografisk tillhörighet. 

Datainsamlingen genomfördes av United Minds i form 
av en webbenkät genom databasen CPX som når 
241 000 svenskar. 

Undersökningsperioden sträckte sig över perioden 
2010-05-12 till 2010-05-23.

De svarandes demografi

Total

Män 538

Kvinnor 468

18-22 år 109

23-35 år 239

36-55 år 376

56+ år 282

Sydsverige 160

Västsverige 181

Östra Sverige 154

Mellansverige 151

Stockholm 237

Norra Sverige 123


